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Vážení spoluobčania!
Moje prvé volebné obdobie vo funkcii starostky obce sa skončilo a vďaka Vašej podpore v komunálnych voľ-
bách v tomto roku, za ktorú Vám chcem poďakovať, môžem pokračovať v práci pre našu obec aj ďalšie voleb-
né obdobie. Snažila som sa robiť svoju prácu svedomito a v prospech obce Opatovce a jej občanov. Myslím si,
že výsledky hovoria za mňa, poviem za nás, lebo bez podpory občanov, poslancov obecného zastupiteľstva a
zamestnancov obecného úradu by sa nepodarilo zrealizovať projekt výstavby cykloturistického chodníka z
Opatoviec do Trenčína, dostavať hasičskú zbrojnicu, upraviť hasičský dvor, zrekonštruovať dom smútku, chod-
ník k domu smútku a viacero drobných údržbových prác na majetku obce. Vybudovali sme oplotenie kompos-
toviska a s pomocou Bioplynovej stanice Veľké Bierovce sme zlikvidovali skládky zeleného odpadu. Chcem
úprimne poďakovať občanom, poslancom, zamestnancom obecného úradu a v neposlednom rade sponzorom
obce, ktorí majú nemalý podiel na našom úspechu. Počas covidu, ktorý nám všetkým priniesol neľahké chvíle
a skomplikoval realizáciu našich podujatí a samozrejme aj prácu obecného úradu, dokázal obecný úrad s tak-
mer nulovým obmedzením fungovať a plniť služby obyvateľov. Ďakujem nášmu DHZ, ktorého velenie a
členovia na jednotku spolupracovali a boli veľkými pomocníkmi pri testovaní, kosení a organizovaní kultúr-
nych podujatí. Folklórny spevácky súbor Opatovčan dôstojne reprezentoval našu obec a okrášľoval aj naše
domáce slávnosti a podujatia, za čo im veľmi pekne ďakujem. Poďakovanie patrí členom Základnej organizácie
Jednoty dôchodcov Slovenska pod vedením pani Bulkovej, ktorí odviedli kus práce pri úprave verejných pries-
transtiev. Veľké poďakovanie patrí aj občanom, ktorí sa aktívne podieľali na zveľaďovaní obce. Či už zhotovo-
vali lavičky, odvážali pokosenú trávu, brigádovali pri údržbe verejných priestranstiev, alebo upravovali okolie
obeliskov. Myslím, že za 4 roky sme spoločne odviedli kus práce a nemáme sa za čo hanbiť. 23. novembrom
sme ustanovili nové volebné obdobie, kde sa nám časť poslaneckého zboru obmenila. Čaká nás volebné obdo-
bie, ktoré bude náročné, ale myslím, že aj zaujímavé. Čaká nás rekonštrukcia obecného úradu, čo nebude
jednoduché vzhľadom na zabezpečovanie štandardných služieb obyvateľov a samozrejme aj samotná realizácia
a financovanie stavby. Čaká nás budovanie optických sietí v obci, následná rekonštrukcia a dostavba obecných



OBECNÉ NOVINY OPATOVCE • Ročník MMXXI • Číslo 1 - december 20222

Kultúrnepodujatia, stavebnéprácea zaujímavosti roku2022 vnašej obci Opatovce.
Bocianie hniezdo
Vo februári, tesne pred príletom
bocianov zo zimoviska, prišli
pracovníci Západoslovenskej dis-
tribučnej spoločnosti a ochrany
prírody zrekonštruovať bocianie
hniezdo. Osadili novú podpornú
konštrukciu – kôš a vyplietli z ha-
lúzok nové hniezdo. O necelé dva
týždne prileteli bociany a za-
hniezdili. Vysedeli 2 mláďatká.
Keď bociany trocha odrástli,
pracovníci Ochrany prírody Biele
Karpaty ich odvážili a okrúžkovali. V budúcnosti sa
možno dozvieme, kde až zalietavajú naši opatovský
bociany.

Stavaniemája
sa tento rok nieslo v uvoľnenej a veselej nálade. Nestrašil
nás už covid a náš Folklórny spevácky súbor Opatovčan
prispel do vienka dobrej nálady svojimi piesňami. Deti

ozdobili máj pestrými stuhami, pán Sandro Prekop
a dobrovoľní hasiči postavil máj a starostka uliala obča-
nom po poháriku borovičky. Konečne sme po dvoch
rokoch mali stavanie mája, ako sa patrí.

MDD a DHZ Opatovce
1. júna sme si pripomenuli Medzinárodný deň detí. Naši
hasiči v spolupráci s obecným úradom zorganizovali
„športovo – opekačkový deň“ pre deti. Hasiči predviedli
deťom, ako zasahujú pri záchrane zraneného vodiča pri
automobilovej nehode, povozili deti na hasičskom aute
a dievčatá hasičky pripravili súťaže pre deti. Keď deti
dosúťažili a vysmädli konala sa „opekačka“. Veď ope-
čený špekáčik na paličke v prírode chutí najlepšie.

Výsledky volieb do orgánov samosprávy obce Opatovce konané 29.10.2022
Počet voličov zapísaných v zozname voličov – 340
Počet voličov, ktorí sa zúčastnili na hlasovaní – 242
Počet platných hlasovacích lístkov odovzdaných pre voľby do obecného zastupiteľstva – 235
Počet platných hlasovacích lístkov odovzdaných pre voľbu starostu obce – 234
Kandidáti ktorý boli zvolení za poslancov Obecného zastupiteľstva:
Ján Dohňanský, nezávislý kandidát, počet hlasov – 150
Andrej Bulko, nezávislý kandidát, počet hlasov – 131
Ing. Benjamín Vasko, nezávislý kandidát, počet hlasov – 126
Pavol Forgáč, nezávislý kandidát, počet hlasov – 112
Zdenko Margorín, nezávislý kandidát, počet hlasov – 108
Náhradníci ktorý neboli zvolení za poslancov Obecného zastupiteľstva:
Mgr. Martina Letková, nezávislý kandidát, počet hlasov – 107
Ing. Richard Bulko, nezávislý kandidát, počet hlasov – 74
Bc. Jana Habánková, nezávislý kandidát, počet hlasov – 55
Počet platných hlasov odovzdaných pre jednotlivých kandidátov na funkciu starostu obce:
Mgr. Iveta Mondeková, nezávislý kandidát, počet hlasov – 122
Monika Ernestová, nezávislý kandidát, počet hlasov – 112
Za starostu obce bola zvolená: Mgr. Iveta Mondeková.

Patrícia Repková, predseda miestnej volebnej komisie

komunikácií na čo bude potrebné získať finančné prostriedky. No a samozrejme, budeme pokračovať v podpore
výstavby Priemyselného parku Opatovce, lebo to je budúcnosť financovania našej obce a samozrejme aj
pracovné príležitosti pre občanov. Dúfam, že spolupráca s novozvolenými poslancami bude konštruktívna a
privedie nás minimálne k takému dobrému výsledku, aký sme dosiahli s poslancami v minulom volebnom
období. Prajem nám všetkým, aby sme so cťou dostáli svojím sľubom a nesklamali občanov, od ktorých sme
dostali mandát na 4 roky. Prajem nám zdravie, radosť z práce ktorá nás čaká, veľa dobrých realizovateľných
nápadov a dobrých rozhodnutí, ktoré budú našu obec rozvíjať k spokojnosti našich občanov.
Prajem Vám, drahí spoluobčania pokojné a štedré Vianoce a úspešný nový rok 2023.

Iveta Mondeková, starostka obce Opatovce



3OBECNÉ NOVINY OPATOVCE • Ročník MMXXI • Číslo 1 - december 2022

ANNA BÁL
V sobotu 23. júla 2022 sa konal v našej obci už tradičný
Anna bál, ktorý zorganizovali členovia DHZ. Podujatie
sa vydarilo. Hudba hrala do skorých ranných hodín, par-
ket praskal vo švíkoch, tombola bola bohatá a guláš chu-
til na výbornú. Naši hasiči to skrátka vedia!!!

Požehnanie hasičskej zbrojnice a sochy Sv. Floriána pa-
tróna hasičov a záchranárov
V nedeľu 18. septembra 2022 po Hodovej sv. omši sa
konala slávnosť požehnania HZ a sochy Sv. Floriána.
Starostka obce Mgr. Iveta Mondeková privítala na sláv-
nosti občanov, rodákov, hasičov, hasičky a vzácnych
hostí: predsedu Trenčianskeho samosprávneho kraja Ing.
Jaroslava Bašku, prezidenta Dobrovoľnej požiarnej
ochrany SR Bc. Jozefa Smolinského, predsedu krajskej

organizácie DPO Trenčín
Mgr. Jána Siváka, poslan-
ca TSK Ing. Tomáša
Vaňu, konateľa spoloč-
nosti Pharmacare
Slovakia Ing. Martina Ha-
asa a nášho duchovného
otca dôstojného pána fará-
ra Mgr. Viliama Chrasti-
nu, ktorý požehnal hasičs-
kú zbrojnicu a sochu Sv.
Floriána, patróna hasičov
a záchranárov. Predseda
TSK Ing. Jaroslav Baška
ocenil prácu našich hasi-
čov, ktorí počas covidu
pomáhali vo vakcinač-
nom centre a odovzdal s riaditeľom firmy Pharmacare
Slovakia Ing. Haasom defibrilátor so slovami poďakova-
nia za odvedenú prácu. Obec Opatovce sa tak stala už
päťdesiatou prvou DHZ Trenčianskeho kraja, ktorá vďa-
ka iniciatíve župy, môže zachrániť ľudský život v prípa-
de náhlej zástavy srdca. Ďalšie ocenenie, ktoré prebrala
starostka obce z rúk prezidenta DPO SR Bc. Jozefa Smo-
linského, bol ďakovný list udelený Obci Opatovce za
podporu a pomoc DHZ a DPO. Na záver slávnosti okráš-
lenej piesňami nášho speváckeho súboru starostka obce
odovzdala spevákom ďakovné listy k 10. výročiu zalo-
ženia Speváckeho súboru Opatovčan a pozvala občanov
a hostí na malé hodové pohostenie, ktoré nám sponzor-
sky venovala firma PARTY PARTNERS s.r.o. pána Pav-
la Janása, za čo veľmi pekne ďakujeme.

Mesiac úcty k starším
Október patrí našim seniorom a preto, tak ako každý rok
i tento rok sme pripravil pre našich seniorov „balíček
poďakovania“. Do balíčka okrem obecného úradu pris-
peli i firmy DALITRANS s.r.o a GORAL s.r.o.. Veľmi
pekne ďakujeme sponzorom obce.

Prednáška o nekalých praktikách páchaných
na senioroch.
16.11. 2022 v kultúrnom dome Opatovce sa zišli seniori
na prednáške, kde si vypočuli z úst odborníkov Krajské-
ho policajného zboru na vyšetrovanie podvodov pácha-
ných na senioroch o rizikách a podvodoch, ktorým môžu
byť vystavený, vďaka svojej dôverčivosti. Seniori v ži-
vej diskusii odprezentovali aj vlastné skúsenosti z ta-
kýchto pokusov o podvod.

Prednášku zorganizoval obecný úrad v spolupráci so ZO
Jednoty dôchodcov Slovenska.
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Uvítanie detí do života
V stredu 16.11.2022 sa v sále kultúrneho domu uskutoč-
nila milá slávnosť Uvítania detí do života. Na začiatku
slávnosti pani Jana Vraždová privítala pozvaných rodi-
čov s deťmi a ostatných prítomných. Predstavila starost-
ke obce rodičov a deti, ktoré budú touto slávnosťou uve-
dené do radov občanov našej obce Charlotte Bujná, Júlia
Bulková, Dominik Feranec,
Nela Bujná, Nina Bujná, Ester
Koníčková, Timon Tománek.
Starostka obce vo svojom
príhovore zaželala rodičom
veľa úspechov vo výchove detí
– našich nových občanov, pev-
né zdravie, veľa trpezlivosti
a vytrvalosti. Nech deti rastú
pre radosť rodičov, rodiny, na-
šej obce i celej spoločnosti.
Nech z nich vyrastú statoční,
zdatní a schopní ľudia s čistým a otvoreným srdcom, aby
boli pre rodičov oporou, aby z nich mali vždy radosť.
Slávnosť uvítania detí do života spestril kultúrny prog-
ram – piesne v podaní členiek Folklórneho speváckeho
súboru Opatovčan a prednes básne pani Marty Bulkovej.
Pre zachovanie pamiatky na tento okamih, bol uskutoč-
nený slávnostný zápis do pamätnej knihy obce.

Rozožatie vianočného stromčeka
Vrátili sme sa po dvoch rokoch k tradícii, že v predvečer
Mikuláša - 5. decembra sa v našom parku rozsvieti
vianočný stromček, ktorý spríjemňuje vianočnú atmo-
sféru všetkým občanom až do príchodu troch kráľov.
K rozsvietenému stromčeku tento rok prišiel Mikuláš
v sprievode anjela a čerta a všetkým dobrým deťom....
iné ani nemáme, nadelil balíček so sladkosťami. Miku-
lášsku tradíciu obohatili poslanci obecného zastupiteľ-
stva, uvarili a v čiapkach škriatkov rozdávali deťom vý-
borný punč.

Rekonštrukcia domu smútku
V novembri sme dokončili rekonštrukciu domu smútku
z obecného rozpočtu, ktorá spočívala vo výmene strechy
a zvodov, inštalácie nového bleskozvodu, vymaľovania
interiéru, opravy a náteru fasády, náteru rámov okien
a z časti výmeny skla na oknách.
Vďaka našim štedrým sponzorom – investorom Priemy-
selného parku Opatovce - DALITRANS s.r.o a STAT-
KON s.r.o, sme vymenili aj dlažbu okolo domu smútku
a predĺžili chodník s prípravou na inštaláciu obecného
kríža na cintoríne, za čo veľmi pekne ďakujeme.

Kompostovisko
Dlho očakávane kompostovisko sa nám podarilo oplotiť
v mesiaci december. Od februára respektíve od času
predjarného strihania stromov a kríkov zahájime spraco-
vávanie zeleného odpadu zo záhrad a verejných pries-
transtiev a zhodnocovanie konárov na štiepku, podľa
platnej legislatívy. Podrobné informácie, ako a v akom
čase budeme nakladať s odpadom na kompostovisku určí
prevádzkový poriadok.
Verím, že sa nám spoločnými silami podarí zbaviť
čiernych skládok aj vďaka tomuto kompostovisku.

Čo nám robí vrásky na čele.
Prichádza zima a s ňou pravdepodobne začne aj zimná
údržba, ktorá si vyžaduje prejazdné komunikácie. Stalo
sa nepísaným zvykom parkovať na obecných komuniká-
ciach.A keby len parkovať, ale aj zastavať autami komu-
nikáciu z oboch strán a spôsobiť takmer neprejazdnosť!
Ďalší často rezonujúci problém v našej obci sú znečiste-
né verejné priestranstvá od psích exkrementov. VZN
č.1/2013 o podmienkach držania psov na území obce
Opatovce článok č.6 nám ukladá : „Ak pes znečistí ve-
rejné priestranstvo výkalmi, je ten, kto vedie psa po-
vinný výkaly bezprostredne odstrániť.“
Prosím, zamyslime sa všetci, či vieme tieto problémy od-
strániť bez zbytočných nepríjemných opatrení a budeme
sa k sebe navzájom správať ohľaduplne a rešpektovať
nariadenia.

To najlepšie z najlepšieho

Vzácni priatelia!
Keby sme robili prieskum na tému, aké predstavy a myš-
lienky spájajú ľudia s Vianocami, vedeli by sme odhad-
núť odpovede. Určite by to boli - sviatky rodiny, náv-
števa kostola, vianočné piesne a koledy, štedrovečerné
a vianočné zvyky, vysvietené domy a ulice, predvianoč-
né prípravy a nákupy, sviatky narodenia Syna Božieho
Ježiša Krista, rozprávky v televízií. V odpovediach by sa
zrejme našli aj zmienky o zvláštnom citovom rozpolože-
ní, ktoré človek prežíva. Vianočné svetlá, s ktorými sa
stretáme na každom kroku, by sme mali chápať nie iba
ako sviatočnú dekoráciu, ale ako symbol Kristovho
vstupu do sveta, symbol, ktorý vyjadruje, že do tmy
bolesti, hriechu, samoty vstupuje Božie svetlo. S Ježišo-
vým príchodom prichádza na svet svetlo. Do všetkých
rodín, v ktorých sa do vianočnej radosti mieša smútok,
chce vstúpiť Ježiš so svojím svetlom pokoja. Vianočný
príbeh je dobre známy. Mária s Jozefom sa idú dať zapí-
sať do Betlehema - odkiaľ pochádzal Jozef, lebo bolo
sčítanie ľudu. Tam sa Syn Boží narodil v maštali a bol
uložený do kŕmitka pre zvieratá- jasieľ. A prví, kto o tom
vie, sú pastieri, ku ktorým sa prihovára anjel. Idylické na
prvé počutie. Zabúdame, že týmto príbehom sa k nám
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prihovára sám Pán Boh, že On vstupuje s nami do rozho-
voru a ukazuje, že On dovolí, aby sa Jeho Syn narodil
v podmienkach, ktoré by sme nepriali nikomu. Ukazuje,
že nie je dôležité v akých podmienkach človek vstupuje
do sveta, ale čím napĺňa obsah rokov.
Preto i dnes prijmime Boží záujem o nás a pretavme ho
do reality našich rodín cez lásku, ktorá mnohé mení.
Mení podobu sveta i nás. Božia láska je motivujúca.
Vnášajme dobro do našich vzťahov, použime k tomu
úsmev, slovo pochopenia a uznania- nevysmievajme sa
z pádov a chorôb druhých. Do sŕdc svojich detí vložme
iba to najlepšie z najlepšieho. Chráňme ich pre zlom,
ktoré na nich dolieha. prijmime Boží pokoj z betlehem-
ských jasličiek, v ktorých je uložený Syn Boží. V pokoji
prijmime všetko, čo je pre nás pripravené. Uprostred
stresu, strachu, neúspechu, bolesti, samoty, choroby,
beznádeje, ktorou si každý z nás prechádzame je tu čas
narodenia Syna Božieho do sveta.
Prajem vám také sviatky, aby napriek nepokojom a búr-
kam chorôb a neistoty vo svete sa v nás rozhojnila
vianočná radosť prameniaca z Božej lásky. Prajem Vám,
aby Spasiteľ rozšíril svoju vládu aj nad Vašimi príbytka-
mi a zavládol svojou láskou aj vo Vašich srdciach.
Prajem Vám, aby Boží pokoj objal miesto, kde žijeme,
aby ste sa mohli tešiť z daru Kristovej lásky a moci: z
pokoja, ktorý všetko prevyšuje!
Pokojné a láskou naplnené
vianočné sviatky a v novom
roku 2023 veľa dôvodov na
radosť zo života Vám zo
srdca s modlitbou na perách
za Vás
Vaša Jarmila Petrulová -
evanjelická farárka
www.ecav-tnstankovce.sk

Traja králi
Traja králi, alebo inak nazý-
vaní mudrci predstavujú
mnohých hľadajúcich sú-
časníkov. Ich hľadanie a
nájdenie Mesiáša potvrdzu-
je, že každý človek má v sebe nielen túžbu po Bohu, ale
aj základné poznanie, ako ku nemu prísť. Predstavujú
istú cestu, duchovný vývoj, prístupný každému. Pozoro-
vať hviezdy, žasnúť nad nesmiernosťou neba a snažiť sa
pochopiť vesmír, skúmať jeho rytmus a harmóniu, to je
začiatok ľudského poznania. Mudrci sa neuspokojili len
s pozorovaním toho, ako sa hviezdy objavujú, trvajú a
zanikajú. Pre nich veda znamená pýtať sa aj na význam
vecí a udalostí. Lebo kým veda meria viditeľné veci,
múdrosť v nich hľadá neviditeľnú pravdu a neuspokojí
sa, kým sa neotvorí ich poslednému, najhlbšiemu
zmyslu. Hviezdou, svetlom v noci, je pre človeka rozum,
ktorý sa nikdy neuspokojí s tým, čo vie a je stále otvore-
ný tomu, čo nevie.
Traja mudrci sa pýtali. Klásť si otázky je základný po-
stoj, ktorý vedie k hľadaniu a privádza k nájdeniu. Múd-
rosť, odraz nestvoreného svetla, viedla mudrcov do Jeru-
zalema. Rozum sa pri hľadaní spásy otvára zjaveniu tam,
kde bolo ľuďom odovzdané. Keď rozum a zjavenie za-
stali namiesto kráľovského paláca pred maštaľkou a chu-
dobným dieťaťom, mudrci urobili posledný a najmúdrej-
ší krok: kľakli a klaňali sa mu. Schopnosť obdivu a úcti-
vé klaňanie sa Bohu prebúdza túžbu ponárať sa čoraz
viac do hĺbky jeho tajomstva. Vyvoláva smäd, ktorý pod-

necuje vykročiť na cestu hľadania. Adorácia je cieľom
všetkého poznania i konania. Pri jasliach sa končí von-
kajšie putovanie. S adoráciou začína cesta do vnútra.
„V jednoduchom dieťati objavili Boha dva druhy ľudí –
pastieri, ktorí nevedeli nič, a mudrci, ktorí vedeli, že ne-
vedia všetko“, hovorí známy kazateľ Fulton Sheen. Kto
považuje seba za jedinú mieru veľkosti, nikdy nespozná
niečo, čo je väčšie než on. Boh sa môže priblížiť k člove-
ku len keď sa stane malý. Hoci tým riskuje, že si ho
človek ani nevšimne.
Ktorýsi z rabínskych príbehov hovorí o dvoch chlap-
coch, ktorí sa hrali na skrývačku. Jeden z nich sa po chví-
li vrátil s plačom domov. Keď sa ho starý otec, rabín,
spýtal prečo plače odpovedal, že si našiel tak dobrú
skrýšu, až ho po chvíli kamarát prestal hľadať a odišiel.
Po chvíli sa rozplakal rabín a dodal: „To isté sa stalo aj
Bohu.“ Vianoce fascinujú vari každého človeka. Nejde
len o pekné spomienky z detstva. Je to závan tajomstva,
hlbokého práve v tom, že je neobyčajne ľudsky obyčaj-
né. Stačí vedieť, že neviem všetko a skloniť hlavu. To je
jediný adekvátny postoj na vnímanie tajomstva Vianoc.
Prajem vám milostiplné prežitie Vianoc v kruhu svojich
blízkych a všetko dobré v Novom roku !
Mgr. Viliam Chrastina, správca farnosti Veľké Bierovce

Výstava •la France•
16.12.2022 sa konala v kultúrnom dome v Opatovciach
výstava fotografií mladého nádejného fotografa Char-
lieho Mandinca-Lordana.

Čo inšpirovalo Charlieho k tomuto projektu?
Nápad na tento projekt som získal počas leta 2022 v Ír-
sku, v malej kaviarničke na námestí útulného mestečka
v blízkosti oceánu. Počas toho, ako som sa pozeral na
ľudí, ktorí prechádzali pred oknom kaviarne, dúfajúc, že
ma po dlhej dobe napadne nový projekt na fotografova-
nie na film mi v slúchadlách začala hrať Francúzska pes-
nička od Stromae. Doteraz neviem či to bola náhoda
alebo Stromae mi chcel niečo nenapadne povedať, ale
vtedy som si uvedomil, že tematika môjho ďalšieho
projektu bude Francúzsko. Po kúpe leteniek a zásob fil-
mov som bol pripravený odštartovať tento projekt. Sa-
mozrejme som mal veľkú zásobu filmov, náhradných
bateriek do fotoaparátov a týmto som mohol začať moju
spoluprácu so spúšťou fotoaparátu. Niektoré chvíle boli
plne emócií, hlavne hnevu, kedy som bol nazlostený, že
som mal dať do fotoaparátu farebný film a nie čierno-
biely, ale vždy som sa nejako uistil, že celá tematika to-
hoto projektu ma byť odfotená na čiernobiely film. Sa-
mozrejme boli chvíle, kedy prišli za mnou miestni obča-
nia dedín, ktorých som môj projekt realizoval fotením.
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Niektorí boli prekvapení, že moja generácia vie, čo je
analógový fotoaparát a na druhej strane niektorí boli
frustrovaní, prečo ich tu doma nejaký cudzinec fotí. Ale
vždy som sa vedel nejako s miestnymi udobriť a dokázal
som získať ich súhlas na fotografovanie. Hlavnou ideou
za týmto celým projektom je, aby sme opäť dokázali oži-
viť čaro fotografovania na film a ukázať svetu krásu
Francúzska a tým nemyslím Paríž, ale to pravé Francúz-
sko, tie malé mestečká, v ktorých sú ukryté krásy v ruš-
nom turistickom svete, v ktorom žijeme. Moja cesta toh-
to projektu viedla cez mestá Colmar, Besançon, ale i
viacerých iných. Dúfam, že týmto dokážeme spoločne
precítiť krásu toho pravého Francúzska a taktiež oživiť
veľkoleposť filmu. Charlie Mandinec-Lordan

Naša poštárka Alenka
Po dedine v určitom čase, sa z dvorov
ozývajú naši štvornohý miláčikovia.
Nič zvláštne sa nedeje, to iba Alenka,
naša poštárka, roznáša poštu. Zvykli
sme si už na tento pravidelný rituál.
Pani Alenka Bočáková v novembri
2022 posledný krát rozniesla poštu do
našich domov. Prišiel čas zaslúženého
odpočinku. Alenka túto službu pre nás
robila plných 16 rokov v zime, v lete,
v daždi či horúčavách, zodpovedne
a veľa krát i nad rámec svojich povinností. „Ďakujeme Ti
Alenka za Tvoje služby a prajeme Ti, aby si si v kruhu
rodiny a priateľov, v zdraví užívala zaslúžený dôchod-
kový čas.“ Občania Opatoviec

Obecná knižnica
Keď pred niekoľkými desaťročiami začali vznikať
videopožičovne, hovorilo sa, že kiná zaniknú. Teraz, keď
si vieme všetky informácie nájsť na internete, hovorí sa
o zániku knižníc. Ale naša obecná knižnica funguje a je
tu pre každého, kto chce zistiť niečo nové, zažiť niečo
vzrušujúce, získať nové informácie. Máme to šťastie, že
obec nájde peniaze nielen na fungovanie knižnice ale aj
na dopĺňanie knižného fondu. A tak aj tento rok sa
podarilo knižný fond rozšíriť, pevne verím, o zaujímavé
tituly, ktoré si nájdu svojich čitateľov alebo bádateľov.
Nové knihy pre dospelých: Mayer: Sama za seba; Ma-
cháčová: Dokonalý manžel; Hlavatá: Bosou nohou;
Havranová: Zlodejky; Dán: Básnik; Brahmacharová:
Jazmínové nebo
Nové knihy pre deti a mládež: Babičkine rozprávky; Zla-
tá priadka; Milan: Myšiaci v akcii; Vynájdi, objav
a experimentuj Marta Bulková, knihovníčka

Seniori v obci
Spamätávame sa z rokov /2019, 2020, 2021/, ktoré boli
pre nás zvlášť neobvyklé. Museli sme sa vzdať akých-
koľvek aktivít, ktoré nám umožňovali sa stretávať, utu-
žovať priateľstvá, tešiť sa zo života. Rok 2022 bol ešte
poznačený rôznymi obmedzeniami, ale bolo nám do-
priate predsa len sa stretávať. V tomto roku sme natreli
lavičky pri ohnisku, upravili sme priestory v areáli ihris-
ka, zapojili sme sa do čistenia kaplnky . Áno, sú to všet-
ko brigádnické aktivity. Tým dávame najavo, aby sa
s nami rátalo pri zveľaďovaní našej obce, že i my chce-
me žiť v pekne upravenej dedine. V mesiaci júni sme si
naplánovali malý výlet na chatu na Rybníkoch, ktorý sa
aj uskutočnil. Vďaka obecnému úradu, ktorý nás každo-
ročne finančne podporuje, sme zažili veľmi pekný deň.

Pri dobrom jedle a peknej muzike /vďaka p. Zemánkovi,
ktorý nezabudol zobrať harmoniku/ sme pookriali na
duši a zabudli na denné starosti. V mesiaci október, ktorý
je akože náš sviatok, výbor ZO JDS pripravil posedenie,
ktoré bolo spestrené vystúpením detí z materskej školy.
Vďaka urbárskej spoločnosti, ktorí nás tiež finančne
podporili, bolo pripravené pohostenie a každý člen bol
obdarovaný potravinovým balíčkom. Tu chcem poďa-
kovať firme Goral, Trenčín, ktorý nám sponzorsky pris-
pel pri zostavovaní balíčkov. Posedenie bolo veľmi vy-
darené i vďaka nášmu speváckemu súboru Opatovčan.
Na záver chcem popriať do ďalšieho obdobia veľa síl,
veľa optimizmu, veľa radosti a šťastia v roku 2023.

Marta Bulková, predseda ZO JDS

Folklórny spevácky súbor OPATOVČAN v roku 2022
Končí rok 2022, a to je čas vyhodnotenia činnosti Folk-
lórneho speváckeho súboru Opatovčan. V prvom rade by
som chcela napísať, že súbor má v tomto roku desiate
výročie od svojho založenia. Prvá skúška sa konala
12.marca 2002. Vtedy nikto netušil, že sa budeme stretá-
vať a súbor bude stále funkčný aj v roku 2022. Za uply-
nulých desať rokov sme odspievali veľa piesní na podu-
jatiach či už v Opatovciach, v okolitých obciach, v Bor-
šiciach na Morave, v Trenčíne, v Trenčianskych Tep-
liciach, v Nitre, v Podhájskej. Na sviatky Vianočné
a Veľkonočné vo farskom kostole vo Veľkých Bierov-
ciach, v kaplnke Sedembolestnej panny Márie v Opatov-
ciach na hodových svätých omšiach. Usporiadali sme
obecné zabíjačky aj fašiangové sprievody.

V priebehu desiatich rokov sa vymenilo niekoľko členov
súboru, zažili sme ako kolektív chvíle radostné ale aj
veľmi smutné, tak, ako to vie napísať len život sám.
Súbor od založenia vedie pán Jozef Horňák, na harmoni-
ke sprevádza pán Ján Zemánek, k dnešnému dňu má
šestnásť členov.
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Činnosť Folklórneho speváckeho súboru Opatovčan za
rok 2022.
Prvý raz sa v tomto roku členovia súboru stretli 12.mar-
ca, kde sme si pripomenuli desiate výročie založenia
súboru. Potom už každý týždeň, vždy v stredu, nasledo-
vali skúšky na spievanie vo farskom kostole vo Veľkých
Bierovciach dňa 17.4.2022 na Veľkonočnú nedeľu. Pri
stavaní mája v Opatovciach spievame každý rok, tak to
bolo i teraz 29.4.2022. Život prináša i smutné udalosti,
takouto je i pohreb. K dôstojnému priebehu sme prispeli
svojím vystúpením na pohrebe nášho spoluobčana
Vladimíra Naďa. Každý rok usporiada DHZ v Opatov-
ciach Anna bál, na ktorom v úvode už tradične vystúpi-
me s programom, a takto podporíme usporiadateľov, ten-
to rok to bolo dňa 23.7.2022. V auguste sme pripravova-
li program na Agrokomplex v Nitre, kde sme sa s prog-
ramom predstavili 19.8.2022, bolo to už šieste naše vy-
stúpenie na tomto podujatí v Nitre. Týmto chceme poďa-
kovať organizácii MVL Štefánek v Trenčíne a MAS
Inovec, ktoré nám umožnili a podporili nás v účasti na
tomto podujatí. Hneď na druhý deň, 20.8.2022 sme
spievali v Trenčianskych Tepliciach na Festivale
ľudových remesiel, kde sa so svojimi piesňami pred-
stavujeme už štvrtý rok. V septembri sme na skúškach
pripravili piesne na hodovú svätú omšu v kaplnke
Sedembolestnej Panny Márie. Omša bola 18.9.2022 a po
svätej omši sme spievali na vysviacke hasičskej zbrojni-
ce a sochy patróna hasičov sv. Floriána. Po vysviacke
nám starostka obce odovzdala ďakovné listy k desiatemu
výročiu založenia súboru. Dňa 11.10.2022 sme spievali
na pohrebe Tibora Chorváta ml. a aj týmto sme aspoň
trošku prispeli k zmierneniu žiaľu príbuzných.
Naše skúšky pokračujú každú stredu v týždni, chystáme
program na vystúpenie v rámci Vianočných trhov na
Mierovom námestí v Trenčíne dňa 7.12.2022. V ten istý
deň bude súbor reprezentovať mesto Trenčín na podujatí
Slovensko spieva koledy, ktoré je pripravované v spolu-
práci s novinami MY Trenčianske noviny. Tento vianoč-
ný program nám pripomenie blížiaci sa koniec roka a tu
si uvedomíme ako ten rok utiekol.
Na záver chcem poďakovať za podporu počas celého
trvania súboru bývalej starostke a súčasnej starostke
obce a poslancom obecného zastupiteľstva v Opatov-
ciach. A tak, ako každý rok aj teraz chcem pozvať všet-
kých, ktorý radi spievajú, príďte medzi nás.
Svoj príspevok by som chcela ukončiť veršom z koledy,
ktorú máme vo svojom programe čo je zároveň aj moje
želanie pre všetkých čitateľov.
BOŽE, DAJ NÁM ROK HOJNÝ,
ODVRÁŤ MOR, HLADAVOJNY
VYSTRI NAD NÁS RUKY SVOJE
ODVRÁŤ VŠETKY NEPOKOJE.
Janka Chorvátová

Štatistika za rok 2022 k 06.12.2022
Počet obyvateľov 428 z toho 211 mužov a 217 žien
Priemerný vek 42,39
Slobodní/é 213 z toho 118 mužov a 95 žien
Ženatí/vydaté 178 z toho 81 mužov a 96 žien
Narodení 1 chlapec
Sobáš 3
Prisťahovaní 12
Odsťahovaní 4
Zomrelí 7

DHZ OPATOVCE
Vážení čitatelia, milí občania.
Tradične sa k Vám prihovára-
me, rovnako ako minulé roky,
prostredníctvom obecných
novín, aby sme Vám priblížili
súhrn informácií našej činnos-
ti roka 2022. Tento rok bol
konečne rokom, kedy sme
viac-menej ukončili boj s pan-
démiou, avšak dlho sme si ne-
oddýchli a museli sme čeliť
vojnovo utečeneckej kríze,
ktorá sa priamo dotkla aj nás
Dobrovoľných hasičov na
Slovensku. Náš zbor sa
priamo zúčastnil logistickou
pomocou zdravotníckeho materiálu. Počas roka sme boli
vyslaní na 5 zásahov. Tri zásahy boli technického cha-
rakteru, kde sme odstraňovali občanom nebezpečný
bodavý hmyz. Štvrtý zásah bol v obci Tr.Turná, kde bol
nahlásený požiar garáže a osobných vozidiel a piaty vý-
jazd bol zdravotnícky zásah za použitia AED, kde sme

boli vyslaní až na štátne hranice Drietoma. V priebehu
jari sme sa zúčastnili taktického cvičenia spoločne s
Jednotkou zboru Dobrovoľných hasičov Boršice a Ky-
nologického záchranného zboru SR. Námetom cvičenia
bolo tornádo, kde sme v zruinovanom kaštieli hľadali a
vyslobodzovali nezvestné osoby. Počas roka sme organi-
zovali 9. ročník Anna Bálu a týmto chceme poďakovať
všetkým za účasť a podporu pri akcii. Ako každý rok, ne-
ustále prebiehajú počas roka školenia, výcviky , zdo-
konaľovacia príprava a rôzne porady s Hazz, vďaka
čomu môžeme využívať nové poznatky a efektívnejšie
reagovať na daný problém na výjazdoch. V blízkej dobe
plánujeme organizovať pre našich občanov prvú pomoc
za použitia AED [defibrilátora], aby vedeli kvalitne po-
môcť zachrániť život. Chceme sa poďakovať aj všetkým
sponzorom, ktorí nám pomáhajú, či už s Anna bálom
alebo i iným spôsobom za podporu.Avšetko dobré Vám,
milí čitatelia, prajeme do nového roka 2023.
Ing. Benjamin Vasko, predseda DHZ Opatovce

DEFIBRILÁTOR - OZNAM
Defibrilátor je umiestnený v hasičskej zbrojnici a je pri-
pravený na okamžité použitie.
Pri vstupe do HZ bude umiestnený informačný leták -
Návod na použitie.
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FUTBALOVÝ KLUB VEĽKÉ BIEROVCE - OPATOVCE
Záver roka 2022 je spojený aj s hodnotením futbalového
klubu. Dospelí pôsobia už viac ako desať rokov v najvyš-
šej oblastnej súťaži. Tradične bola súťaž označená pod
názvom 6. liga, no pre reorganizácie súťaží ide po novom
o 7. ligu, avšak išlo iba o zmenu administratívnu. V lige
je prihlásených celkovo 16 mužstiev. Najvyššia oblastná
súťaž je tento ročník veľmi vyrovnaná čomu zodpoveda-
jú aj tesné výsledky a predovšetkým veľmi malé bodové
rozdiely s tabuľkovými susedmi. Mužstvo Veľkých
Bieroviec/Opatoviec si pripísalo v jesennej časti päť vý-
hier, štyri remízy a šesť prehier. Hráči nastrieľali celkovo
29 gólov a inkasovali 24-krát, čím sa skóre považuje za
aktívne. Nestarnúci kanonier Juraj Barták potvrdil opäť
svoje kvality, keď sa stal našim najlepším strelcom
v jesennej časti s 11 nastrieľanými gólmi. Na druhej
priečke skončil Tomáš Sivák, ktorý poslal za chrbát
brankárov 5 úspešných pokusov. Očakávania fanúšikov
zvyknú byť vysoké, no treba si uvedomiť, že postupne sa
do mužstva zapracúvajú mladší hráči. Do tímu pred
sezónou pribudli traja hráči z dorastu Trenčianskej Tur-
nej. A to: Adam Ondrášek, Lukáš Meravý a Šimon Buj-
ný. Do kádra prišiel tak isto aj Lukáš Sabadka, Peter
Polák či Marek Bulko. V kádri sa nachádza aj viacero
skúsených hráčov, ktorí dokazujú, že vek je len číslo
a pre klub sú nenahraditeľní. V jesennej časti tejto sezó-
ny sa znížil aj priemerný celkový vek mužstva. Dvojicu
brankárov tvorí Martin Mikloš a Marek Bulko. Vo všet-
kých zápasoch, v ktorých sme ťahali za kratší koniec sme
neprehrali viac ako o gól, čo je znakom vyrovnanosti
súťaže. Z ihriska súperov sme si odniesli celkovo šesť
bodov za jednu výhru a tri remízy. Mierne mrzia tesné
domáce prehry, ktoré nevyšli podľa predstáv. Viacero
hráčov trápilo počas jesennej časti zranenie kolena.

Pevne veríme, že počas jarnej časti sezóny bude mužstvo
podávať kvalitné výkony, s cieľom dostať sa do prvej
polovice ligovej tabuľky. Poďakovanie patrí predovšet-
kým sponzorom klubu a tak isto aj fanúšikom, ktorí nás
prichádzajú povzbudzovať aj keď sa nedarí. Práve vtedy
sa ukáže, kto je pravý fanúšik klubu. Dôležitý je fakt, že
futbal v obci funguje a hráči sa bavia futbalom, čo je vý-
sledkom výbornej partie aj mimo ihriska. Nie raz sa
hovorí: „Raz si hore, raz si dole...“
V roku 2022 si musíme pripomenúť aj výbornú predošlú
sezónu, ktorá skončila v júni tohto roku. Obsadili sme 2.
miesto s označením „vicemajster“, keď pred konkuren-
tom a víťazom súťaže s Trenčianskej Turnej sme zaostali
len o dva body.

Nemôžeme zabudnúť na našich najmenších. Prípravka
U11 tento ročník hrá ligovú súťaž so 16 mužstvami. Deti
futbal baví a chcú ho hrať, čo je výsledkom dobrej účasti
na tréningoch a zápasoch. Program zápasov je však
náročný, nakoľko sa zápasy odohrávali priemerne trikrát
do týždňa. Najlepším strelcom mužstva sa stal Jakub
Mondek, keď dokázal nastrieľať 15 gólov.

Futbalový klub Veľké Bierovce/Opatovce organizoval
v roku 2022 aj tradičnú akciu roka, pod názvom „Jánske
Ohne“, ktorá sa podľa očakávaní veľmi vydarila. Cestu na
túto akciu si našlo po pandemickom období viac ako 500
ľudí. Súčasťou akcie bol turnaj prípravky, tradičný zápas
medzi slobodnými a ženatými, vystúpenie tanečnej skupi-
ny Bambula či tanečná zábava so skupinou Eden.
Všetky aktuálne informácie, výsledky, tabuľky, fotky, re-
porty a videá zo zápasov si môžete potrieť na našej inter-
netovej stránke www.futbalbierovceopatovce.sk, o ktorú
sa nepretržite stará Mgr. Timotej Bulko.
Na záver patrí poďakovanie všetkým hráčom, funkci-
onárom, fanúšikom a sponzorom klubu. Tak isto ďaku-
jeme aj tým, ktorí nám darovali 2% z daňového priznania.
Prajeme Vám príjemné vianočné sviatky strávené v
kruhu Vašich najbližších, veľa pohody a radosti a
v novom roku 2023 najmä veľa zdravia, šťastia
a úspechov J. Športu zdar a futbalu zvlášť!

Mgr. Timotej Bulko


